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Listopad 2014 Zdarma

Zvolení členové zastupitelstva
Kandidátní listina Kandidát

Navrhující
strana

Politická
příslušnost

Hlasy
Pořadí
zvoleníč. název poř.

číslo příjmení, jméno, tituly věk abs. v %

1 "Občané pro Ledenice" 2 Hinterhõlz Jiří 62 NK BEZPP 368 10,18 1

1 "Občané pro Ledenice" 4 Vazač Michal Ing. 37 NK BEZPP 349 9,65 2

1 "Občané pro Ledenice" 13 Kopáček Jiří prof. Ph.D. 58 NK BEZPP 341 9,43 3

1 "Občané pro Ledenice" 5 Vlášek Jaroslav Ing. 48 NK BEZPP 339 9,38 4

3 Ledenice - náš domov 8 Cukr Jiří Mgr. 28 NK BEZPP 546 10,32 1

3 Ledenice - náš domov 3 Šesták Vladislav Mgr. 39 NK BEZPP 538 10,17 2

3 Ledenice - náš domov 1 Beneda Jiří 48 NK BEZPP 483 9,13 3

3 Ledenice - náš domov 13 Žaludová Jaroslava Bc. 49 NK BEZPP 460 8,69 4

3 Ledenice - náš domov 2 Franěk Miroslav Mgr. 48 NK BEZPP 410 7,75 5

3 Ledenice - náš domov 12 Doleželová Hana PharmDr. 50 NK BEZPP 393 7,43 6

4 Sdruž. za rozvoj osad Ledenice 1 Hronek Josef Ing. 52 NK BEZPP 482 12,73 1

4 Sdruž. za rozvoj osad Ledenice 4 Klečka Jaroslav 47 NK BEZPP 310 8,19 2

4 Sdruž. za rozvoj osad Ledenice 2 Voharčík Václav 41 NK BEZPP 260 6,87 3

4 Sdruž. za rozvoj osad Ledenice 3 Tůmová Hana 56 NK BEZPP 246 6,50 4

4 Sdruž. za rozvoj osad Ledenice 5 Tůma Jaroslav 46 NK BEZPP 259 6,84 5

Výsledky voleb do Zastupitelstva městyse Ledenice
pro volební období 2014–2018

Podzimní výlovy rybníků jsou mnohde
společenskou událostí. V Ledenicích si na své
přijdou diváci při výlovu rybníku Parčák a
Parčáček. Nechybí zde tradice pasování no-
vých členů do Petrova cechu, ke koupi jsou
živé ryby, ke snědku rybí speciality, hraje hud-
ba. A když správce rybníku zakřičí: „Hoří!“
vrhnou se do loviště děti a v keseru skončí i ta
nejmenší rybička, kterou rybáři „lováci“ pře-
hlédli. Dříve byly Ledenice vyhlášené, kromě
výroby nábytku, i rybařením. Říkalo se, že se
tu děti rodí s pytlačkou místo pupeční šňůry.
Po pár letech útlumu o sobě dává mládež zase
vědět a tak doufejme, že tátové budou mít
komu předat své rybářské nářadí.

Fota Michaela Votrubová

USTAVUJÍCÍ VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA MĚSTYSE LEDENICE

se koná ve středu  5. 11.  od 18 h
v kulturním domě U Králů
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Výsledky voleb v obvodu Ledenice
Počet

volených
členů

zastupitelstva

Počet
volebních

obvodů
Okrsky Voliči

v seznamu
Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasy

15 1 4 1 920 1 029 53,59 1 029 13 420

Kandidátní listina Hlasy Počet
kandi-

dátů

Přepočtený
základ

dle počtu
kandidátů

Přepoč-
tené %

platných
hlasů

Počet
mandátůč. název abs. v %

1 "Občané pro Ledenice" 3 614 26,93 15 13 420,00 26,92 4

2 Komunistická str.Čech a Moravy 733 5,46 8 7 157,33 10,24 0

3 Ledenice - náš domov 5 289 39,41 15 13 420,00 39,41 6

4 Sdruž. za rozvoj osad Ledenice 3 784 28,20 15 13 420,00 28,19 5

Výsledky voleb v jednotlivých okrscích volebního obvodu Ledenice

Volební okrsek 4 – Zaliny

Voliči
v seznamu

Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasy

81 53 65,43 53 699

Kandidátní listina Hlasy

číslo název abs. v %

1 "Občané pro Ledenice" 35 5,01

2 Komunistická str.Čech a Moravy 3 0,43

3 Ledenice - náš domov 41 5,87

4 Sdruž. za rozvoj osad Ledenice 620 88,70

Volební okrsek 3 – Ohrazení

Voliči
v seznamu

Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasy

149 101 67,79 101 1 395

Kandidátní listina Hlasy

číslo název abs. v %

1 "Občané pro Ledenice" 120 8,60

2 Komunistická str.Čech a Moravy 29 2,08

3 Ledenice - náš domov 170 12,19

4 Sdruž. za rozvoj osad Ledenice 1 076 77,13

Volební okrsek 2 – Zborov

Voliči
v seznamu

Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasy

163 109 66,87 109 1 384

Kandidátní listina Hlasy

číslo název abs. v %

1 "Občané pro Ledenice" 123 8,89

2 Komunistická str.Čech a Moravy 48 3,47

3 Ledenice - náš domov 65 4,70

4 Sdruž. za rozvoj osad Ledenice 1 148 82,95

Volební okrsek 1 – Ledenice

Voliči
v seznamu

Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasy

1 527 766 50,16 766 9 942

Kandidátní listina Hlasy

číslo název abs. v %

1 "Občané pro Ledenice" 3 336 33,55

2 Komunistická str.Čech a Moravy 653 6,57

3 Ledenice - náš domov 5 013 50,42

4 Sdruž. za rozvoj osad Ledenice 940 9,45

OPRAVDU KONČÍM
Tahle slova jsme od starosty Mgr. Miroslava Fraňka slýchali před

volbami dlouho a často. Jak to vypadá, je to rozhodnutí konečné. Po de-
seti letech v čele Ledenic se druhý polistopadový starosta loučí se svým
úřadem. Proto jsme se sešli k poslednímu rozhovoru. Ale od rozhovorů
minulých, kdy si nepotrpěl na dlouhé řeči, to bylo spíše takové vzpomí-
nání na léta minulá.

Pane starosto, je krátce po volbách. Ve středu 5. listopadu pro-
běhne jednání ustavujícího Zastupitelstva městyse Ledenice, na
kterém zastupitelé zvolí nové vedení Ledenic. Vy však již dlouhodo-
bě avizujete, že post starosty obhajovat nebudete. Co Vás k takové-
mu rozhodnutí vedlo?

V Ledenicích jsem starostoval přesně deset let a předtím jsem byl
ještě dva roky místostarostou. Myslím si, že za tu dobu se člověk naučí
pohybovat v komunální politice tak, aby v Ledenicích i okolních obcích
mohl něco vybudovat. Nejsem však ve věku, kdybych si mohl myslet, že

pokračování na str. 3
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ve funkci starosty setrvám až do důchodu. Proto jsem se rozhodl vrátit
se ke své původní profesi. Po zvolení nového starosty do funkce se
vracím do ledenické základní školy jako učitel.

Jak byste zhodnotil své desetileté působení na radnici?
Odcházím s pocitem, že jsem snad za ta léta odvedl pro Ledenice ně-

jakou práci. Nechci zde ale stroze vyjmenovávat, co všechno se za
mého působení v Ledenicích povedlo či nepovedlo. Ostatně, to si musí
ledeničtí občané zhodnotit sami. Zmíním pouze ty z mého pohledu nej-
důležitější věci. Na počátku mého starostování v r. 2004 jsem uváděl do
provozu dům s pečovatelskou službou. Následně se začala budovat
I. etapa obtokového kanálu od benzinové pumpy po rybník Slavíček.
Započalo se s rozšířením sportovního areálu, které pokračovalo v dal-
ších letech celkovou změnou podoby - softbalové hřiště, tréninkové
fotbalové hřiště, tribuny, nová přístupová komunikace, rozšíření parko-
viště, opravy tenisových i volejbalových kurtů.
Nezapomínalo se ani na hasiče. Rekonstrukcí
prošly hasičárny v Ohrazeníčku, Zalinech a
částečně i v Ledenicích. Všem sborům byla
nakoupena nová technika, když největší in-
vesticí bylo pořízení nové cisterny CAS
značky Renault.

Po celé funkční období jsme se zastupiteli
podporovali modernizaci všech budov ZŠ, MŠ
a ZUŠ Ledenice, včetně odpočinkové zóny
pod farou. Nemálo finančních prostředků se
investovalo do vodohospodářského majetku,
komunikací, chodníků a veřejného osvětlení.
V Ohrazeníčku vznikla nová kanalizace a čis-
tírna odpadních vod (ČOV). Mezi nejvýznam-
nější stavby patřila výstavba kanalizace a
ČOV ve Zborově. Dále vzniklo nové středisko
údržby městyse Ledenice, které bylo také vy-
baveno novou technikou. Za dobrou považuji
spolupráci s ledenickou farností, kdy se po-
stupně opravily všechny kapličky, boží muka
a kříže. Ledenice se také nemalou měrou podí-
lely na stavbě nového mostu v ul. Dr. Stejskala
a na realizaci II. etapy obtokového kanálu od
benzinové pumpy směrem k Trocnovské ulici.
Tímto se výrazně zlepšila ochrana Ledenic
před častými povodněmi.

S podporou jsme nezapomínali ani na spolky a různá ledenická sdru-
žení, o tom svědčí i zdařilá rekonstrukce domu U Králů, který slouží
výstavám, schůzím a plesům. Nachází se zde také pošta a kadeřnictví.

V osobním životě nejsem příznivcem zadlužování. Tohoto pravidla
jsem se držel i při starostování. Novému vedení obce předávám „lede-
nickou kasu“ bez dluhů a se 14 mil. Kč na účtech tak, aby měl nový sta-
rosta z čeho začínat. Hodnota majetku Ledenic na mém počátku byla
225 mil. Kč. Nyní, když končím je 413 mil. Kč, čili za 10 let je to nárůst
o 188 mil. Kč.

A Vaše lidská stránka starosty? Kdy jste se cítil ve funkci nejhůř?
Nejhorší pocity jsem asi měl při přestavbě mateřské školky. Byly

mimořádně deštivé dny a z tohoto důvodu propršely stropy. Dětem ve
školní jídelně kapala voda do polévky a v tyto krizové dny přišli na kon-
trolu pracovníci hygieny. Mojí druhou noční můrou bylo definitivní
rozhodnutí o rekonstrukci mostu v ul. Dr. Stejskala a s tím spojená ně-
kolikaměsíční celková uzavírka silnice směrem na Třeboň. V těchto
chvílích padalo na mou hlavu bezpočet nelichotivých slov.

A chvíle nejlepší?
To se nabízí samo - slavnostní otevření mostu. Myslím, že nový

most se podařil a i celé slavnostní otevření se neslo ve velmi milé a pří-
jemné náladě, zakončené krásným ohňostrojem nad hladinou rybníka
Lazny. Další příjemné chvíle jsem si užil při loňském otevření domu
U Králů, který doprovázela povedená výstava o historii ledenických
hospod.

A slovo na závěr?
Předně bych chtěl poděkovat celé mojí rodině za podporu a trpěli-

vost. Dále všem spolupracovníkům na radnici v Ledenicích, někdy to
se mnou neměli lehké, ale tak to už v pracovním životě bývá.

Novému starostovi přeji hlavně pevnou psychickou odolnost, pod-
poru v zastupitelstvu, pracovité spolupracovníky na radnici, na které se
bude moci spolehnout. Umění sehnat finance, bez kterých to bohužel
v žádném oboru lidské činnosti nejde a o to víc to platí při starostování,
mu  přeji v neposlední řadě.

Pane starosto, děkuji Vám za rozhovor. jk

OPRAVDU KONČÍM (pokračování ze str. 2)
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Ze zasedání Rady městyse Ledenice ze  dne 1. 10.

Rada městyse schválila:
� uzavření nájemní smlouvy s firmou O2 Czech Republik a. s. Praha

o pronájmu části střešních a půdních prostor na budově čp. 88 (ZŠ
Ledenice – nemovitost ve vlastnictví městyse Ledenice), k umístění
základnové stanice veřejné komunikační sítě, za smluvní částku
50.000 Kč vč. DPH/rok, na dobu určitou do 31. 10. 2024.
� uzavření nájemní smlouvy o nájmu nemovité věci pozemku KN

parc. č. 340/19 o výměře 747 m2 od Úřadu pro zastupování státu ve
věcech majetkových, za částku 13.090 Kč vč. DPH/rok, na dobu ur-
čitou do 31. 12. 2015.
� v souladu s usnesením Zastupitelstva městyse č. 365 ze dne 25. 6.

2014 poskytnutí první části finanční spoluúčasti městyse Ledenice
ve výši 49.000 Kč na rekonstrukci antukových kurtů ve sportovním
areálu v Ledenicích – žadateli TJ Slavoj Ledenice.
� základě písemné žádosti Jany Škorničkové za TJ Sokol Ledenice bez-

platné užívání kulturního sálu U Králů pro trénink tanečního kroužku
ROSE – žákyň ZŠ Ledenice, a to každé úterý od 16.30 do 18.00 hodin.
Akce pořádané městysem Ledenice mají vždy přednost.
� Rodinnému centru Ledňáček změnu čerpání části schváleného fi-

nančního příspěvku ve výši 5.000 Kč v roce 2014 na úhradu spotřeby
el. energie v pronajatých prostorách na adrese Náměstí 70, které měl
RC Ledňáček v pronájmu od ledna do května 2014. Zbývající část
příspěvku ve výši 10.000 Kč použil RC Ledňáček k původnímu úče-
lu na úhradu nájemného v těchto prostorách za měsíce leden až kvě-
ten 2014.
� na základě žádosti Rodinného centra Ledňáček úhradu pouze poměrné

části nájemného za provoz keramické pece v prostorách městyse Le-
denice za rok 2014 takto:
RC Ledňáček uhradí městysu Ledenice poměrnou část ve výši
840 Kč vč. DPH za skutečnou dobu provozu keramické pece od října
do prosince 2014, s tím že částka bude uhrazena nejpozději do
30. listopadu 2014.

Ze zasedání Rady městyse Ledenice ze dne 29. 10.

Rada městyse schválila:
� výsledek výběrového řízení na zakázku malého rozsahu „Jednora-

menný, teleskopický, traktorový nosič kontejnerů“. Rada městyse
dodatečně souhlasí s uzavřením kupní smlouvy s vybranou dodava-
telskou firmou HYDROCONT CZ, s. r. o. Libice nad Cidlinou s ce-
nou 359.000,00 Kč bez DPH, kterou starosta městyse podepsal dne
6. 5. 2014 pouze s ústním souhlasem členů rady. Zadání této zakázky
schválila Rada městyse Ledenice na svém zasedání dne 2. 4. 2014
usnesením č. 44. Výběrové řízení na tuto zakázku proběhlo dne
24. 4. 2014 a písemné rozhodnutí zadavatele bylo zasláno firmám
zúčastněným ve výběrovém řízení dne 25. 4. 2014.
Dodavatelská firma HYDROCONT CZ, s. r. o. nemohla dodržet termín
dodání nosiče kontejnerů městysu Ledenice, který byl smluvně stanoven
do 10 týdnů od zaplacení zálohy ve výši 50 % z celkové ceny vč. DPH.
Rada městyse souhlasí s uzavřením písemného Dodatku ke kupní
smlouvě č. JK 06.05/14, ve kterém bude sjednáno dočasné zapůjčení
nákladního vozidla AVIA reg. značky 3A3 47-46, do doby dodání
nosiče kontejnerů, který byl předmětem zakázky. Rada městyse sou-
hlasí s tím, že dodavatelské firmě HYDROCONT CZ, s. r. o. nebude
městys Ledenice účtovat smluvní pokutu dle bodu 3) čl. IV. kupní
smlouvy ze dne 6. 5. 2014.
� uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemcích městyse

Ledenice parc. č. 3920/277 a 4656/1 v k. ú. Ledenice s E.ON Distri-
buce a. s., pro stavbu s názvem „Příp. STL Ledenice, 5. května
P926“, za jednorázovou úhradu dle platného ceníku městyse Ledeni-
ce ve výši 7.675 Kč + DPH.
� uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemcích městyse

Ledenice parc. č. 3920/277 a 4656/1v k. ú. Ledenice s E.ON Distribuce
a. s., pro stavbu s názvem „STL plynovodní přípojka pro RD ul. 5. květ-
na č. 249, parc. č. KN 277 v k. ú. Ledenice“, za jednorázovou úhradu dle
platného ceníku městyse Ledenice ve výši 1.240 Kč + DPH.

ZE ZASEDÁNÍ RADY MĚSTYSE LEDENICE

Ledeničtí baráčníci
se loučí se svým členem

a rychtářem panem

Josefem
Komárkem,

který náhle zemřel 20. října

Děkují mu za poctivou
a obětavou práci

pro náš spolek
Sbohem, sousede

ZMĚNY TELEFONNÍCH ČÍSEL
NA RADNICI

podatelna Vladimíra Matušková 387 995 357
sekretariát Jana Fuková 387 995 357, 389 604 754
starosta 387 995 248
hlavní účetní Helena Paulová 389 604 752
účetní Vítězslav David 389 604 753
matrika Jana Havlová 389 604 751

stavební úřad Ing. Lenka Bicerová 387 995 058
Úřední hodiny
pondělí 7:30 -11:15     11:45-17:00
středa 7:30 -11:15     11:45-17:00

kultura Jaroslava Křížová 379 995 437, 389 604 755
knihovna Jana Fraňková 387 995 437, 389 604 756
údržba Radek Hůrka 387 995 430
správce DPS Pavel Blažek 723 801 723
a sport. zařízení

Úřad práce ČR
kontaktní pracoviště krajské pobočky v Českých Budějovicích -

Ledenice Jana Blažková 950 109 260
Úřední hodiny
poslední středa v měsíci 8-17 h

KDE ZASAHOVLI
LEDENIČTÍ HASIČI

Ó Technická pomoc – padlý strom přes vozovku směrem
k Trocnovu, 22. 10. v 0.50 h, výjezd Renault Midlum Ledenice.

Ó Požár skladu se slámou v Borovanech v pondělí  27. 10.
ve 14.05 h, výjezd T815 i Renault Midlum. Zasahovaly jednotky
Borovan, Ledenic, Trhových Svinů a Českých Budějovic
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KRONIKA ŽIVOTA
V měsíci listopadu oslaví své jubileum
70 let

Jan Gennert
Josef Šaršoun
Bohumil Šíma
Josef Franěk
Marie Šaršounová

81 let
Stanislav Duda
Karel Tůma

82 let
Jaroslav Korčák

83 let
Jarmila Pavlásková
Božena Pavlíková

85 let
Zdeněk Pelikán

86 let
Eliška Bendíková

88 let
Růžena Nechanická

Žádáme jubilanty, kteří nechtějí být zve-
řejněni v rubrice Kronika života, aby
svůj požadavek sdělili osobně na Úřad
městyse Ledenice nebo telefonicky na
tel. č. 387 995 437, 606 443 518, případ-
ně e-mailem na kultura@ledenice.cz.

Děkujeme redakce

Naposledy jsme se rozloučili:
t s paní Jarmilou Dvořákovou z Ledenic,

zemřela dne 17. října ve věku 83 let,

t s panem Josefem Komárkem z Ledenic,
zemřel 20. října ve věku 68 let.

Co se také napsalo o mateřských školách
Článek převzatý z Učitelských novin ze dne 16. 9. 2014.

...Barbora Žďárková, učitelka mateřské školy

NECHTE SI MIMINKO DOMA
Září. Kouzelný měsíc mnohdy ještě plný letní nálady. Ale také měsíc obávaný – hlavně žáky,

kteří se netěší po prázdninách do školy, rodiči, jejichž děti čeká první krok do neznáma a také
učiteli. Září mnozí očekávají se staženým žaludkem, ale troufám si tvrdit, že nikde se neodehrá-
vá ve znamení tak bouřlivých emocí a za podobně hlasitého doprovodu jako v mateřské škole.

Že některé děti nesou odloučení od rodičů statečně, ba dokonce se už nemohou dočkat, až se
zase ponoří do víru hraní, pohybu a vzdělávání, to je ta příjemnější varianta. Bohužel nepříliš
běžná. Častěji děti kratší či delší dobu po rodičích teskní. Mnohdy i díky tomu, že rodiče (třeba
nevědomky) přenášejí své vlastní obavy na děti. Adaptační doba je u každého jiná, ale naprostá
většina dětí si časem mateřskou školu zamiluje. Mnohem snadněji vše probíhá, pokud nechybí
zkušený a empatický pracovní tým.

Poslední dobou se bohužel množí případy, kdy do mateřské školy přicházejí také děti, které
ještě nejsou sociálně zralé na odloučení od rodičů a kromě toho nemají téměř žádné sebeobsluž-
né návyky. Doba, kdy se děti musely při nástupu do mateřinky umět souvisle vyjadřovat, zvládat
sebeobsluhu včetně oblékání, samostatného stravování a základních hygienických návyků, je
dávno pryč. V současnosti to vypadá většinou tak, že učitelky mohou být rády, když děti nenosí
plínky a alespoň někdy zareagují na oslovení jménem. Děti často neumí smrkat, vzít lžíci do
ruky, činí jim problém mnohdy i jen svlékání. Sebeobsluha na WC je další kámen úrazu, s utírá-
ním po velké potřebě se může zápasit i v předškolním věku. Některé děti se vyjadřují spíše cito-
slovci, o sobě mluví ve třetí osobě a oslovení dospělých pomocí vykání je pro ně naprosto nové a
překvapující. Neumí pozdravit, poděkovat, o něco kohokoliv požádat.

Zaráží mě, že maminky těchto dětí mnohdy mají zájem o umístění v mateřské škole, ačkoli
jsou toho času na mateřské dovolené. Věty typu „Počkej, však ve školce už tě naučí...“ a „Ma-
minka si potřebuje odpočinout, víš?“ nejsou výjimkou. Samozřejmě, že děti mají právo na vzdě-
lání a socializaci. Ale v prvé řadě by se podle mě měly do mateřských škol umisťovat děti rodičů,
kteří se potřebují vrátit do pracovního procesu. Někdo by tento názor označil jako diskriminační,
já zase jako jediný soudný. Kolik rodičů má školku za něco víc než hlídací a odkládací zařízení?
Kolik z nich se při hledání mateřské školy zajímá o její vzdělávací program? Kolik si jich nemys-
lí, že učitelky si celé dny s dětmi jen hrají? Kdo se vlastně zajímá, co se ve školkách odehrává?
Rozhodujícím faktorem je v drtivé většině dostupnost školy, vítána je pak dlouhá provozní doba.

Když je nedostatek míst v mateřských školách a rodiče tlačí na místní úřady, ty nelení, pro-
zkoumají terén a hle! Navýší počet míst ve třídách. Co dřív nebylo z hygienických důvodů mož-
né, najednou jde. Ale že učitelky musejí zvládat jaksi samozřejmě bezmála třicet dětí ve třídě,
nad tím už se nikdo nepozastaví. Však dřív jich mívaly i víc, ne? O změně k lepšímu, která by
učitelům pomohla, jako jsou pedagogičtí asistenti, běžní v mnoha zemích, si mohou u nás nechat
jen zdát – maximálně mohou požádat o výpomoc už tak vytížené a finančně nedoceněné provoz-
ní pracovníky. (Zkoušeli jste někdy vypravit na pobyt venku přes dvacet nesamostatných dětí?)
O finanční odměně adekvátní zvýšené náročnosti práce ani nemluvě...

Naopak se hovoří o nutnosti zřizování míst pro děti mladší tří let. Budou z mateřských škol
jesle? Nebo už někde napůl jsou? Jistě, že stát by se měl snažit vytvořit lidem podmínky k návra-
tu do práce, když umožnil dvouletou variantu čerpání rodičovského příspěvku. Ale je zarážející,
že tolik potřebná místa v mateřinkách často dostanou děti, jejichž jeden rodič se nachází na rodi-
čovské dovolené s mladším sourozencem. Náročnost rodičovství nikdo nemůže popírat, ale po-
kud se rodič nechá slyšet, že dítě do školky musí dát z toho důvodu, že by jinak „nevěděl, co
s ním doma“, je diskuze o tom, zda má v prvé řadě na mysli blaho dítěte, zcela zbytečná. Jediná
naše možnost je v současné době apelovat na zdravý rozum rodičů a vyslovit přání: NECHTE SI
SVÉ MIMINKO JEŠTĚ DOMA, PROSÍM... otištěno se souhlasem autorky

Děkujeme všem přátelům a známým, kte-
ří se 24. 10. přišli rozloučit s panem Jose-
fem Komárkem na jeho poslední cestě.
Děkujeme všem za projevenou soustrast
a květinové dary. Velké poděkování patří
všem baráčníkům a hasičům, kteří v tak
velkém počtu stáli čestnou stráž.

Zarmoucená rodina

PODĚKOVÁNÍ
Máme za sebou dva měsíce vyučování ve „velké“ škole a už nás čeká velmi smutné louče-

ní. Začátkem listopadu totiž odchází do důchodu naše třídní, paní učitelka Hůdková.

Chtěl bych jí za nás páťáky poděkovat za to, že nám svým laskavým přístupem usnadnila a
zpříjemnila rozjezd v novém, pro nás dosud neznámém prostředí „velké“ školy. Troufnu si
říct, že na ni většina z nás bude vzpomínat ještě velmi dlouho, stejně jako moje mamka, která
si ji dodnes pamatuje jako úžasnou a hodnou paní učitelku (takhle mi ji vylíčila, když jsem
nastupoval do páté třídy a dostal jsem ji za třídní). Lituji toho, že jsem se nenarodil o pět let
dříve, abych mohl mít paní učitelku Hůdkovou po celou dobu studia na 2. stupni…

Paní učitelko, děkuji Vám a přeji Vám hodně štěstí ve Vašem dalším životě.
za všechny páťáky Vojta Salák

ZO ZDRAVOTNĚ
POSTIŽENÝCH

BOROVANY - LEDENICE
w Ve dnech 5. a 6. prosince se bude konat

již tradiční ADVENTNÍ VÝSTAVA
v Ledenicích U Králů. Srdečně zveme
na výstavu a ukázky výroby vánočních
dárků. Otevřeno bude v pátek 5. 12. od 9
do 20 h, v sobotu 6. 12. od  9 do 13 h.
w Zájemci o zájezd do divadla Hybernia

na představení „Sněhová královna“ ko-
nané v neděli 23. listopadu od 11 hodin,
můžete se hlásit jako náhradníci. Odjezd
z Borovan v 7 h, z Ledenic v 7,15 h.

Za ZO SPCCH  Jarmila Himlová,
předsedkyně
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Dne 9. října proběhlo v obřadní síni Úřadu městyse Ledenice další vítání občánků do života.
Nové občánky přivítala zastupitelka PharmDr. Hana Doleželová spolu s matrikářkou Janou
Havlovou. Své uvítání si pod vedením paní učitelky Aleny Špatné a pana učitele Petra Špatného
připravili i žáci ZUŠ Ledenice.

Na fotu zleva: Tereza Viktorová Zaliny, František Hronek Ohrazeníčko, Tereza Demeterová Lede-
nice, Miroslav Zajíček Ledenice, Gabriela Heřmanová Ledenice, Natálie Tomandlová Ledenice

Myslivecké hody
V sobotu 18. října v kulturním domě U Králů již podruhé proběhly mysli-
vecké hody MS Hubert Ledenice. K tanci a poslechu hrála kapela Moni-
ka, která svým vystoupením velmi zpříjemnila celý průběh večera.
Všichni zúčastnění měli možnost ochutnat speciality myslivecké gastro-
nomie, kterými byly: polévka z bažantí slepice a domácími nudlemi, kan-
čí roláda se šťouchaným bramborem, srnčí a bažantí řízky, vše s láskou
a péčí připravené Maruškou Doležalů a jejím týmem, a nezapomenutelná
zvěřinová paštika s brusinkami od Veseláče. Rád bych poděkoval všem
členům MS Hubert a jejich rodinám, kteří se zasloužili o bezvadný průběh
celého večera. A vám, kteří jste se přišli pobavit, ochutnat zvěřinu a vy-
hrát něco v tombole, děkuji za kladné ohlasy, za fantastickou náladu a
úsměvy, bez kterých se tyto hody opravdu dělat nedají. Jen díky vám
máme sílu a chuť se pokusit, aby se z této akce stala tradice, na kterou ne-
jen my myslivci, ale i vy místní i přespolní, budeme náležitě hrdi.

Předseda MS Hubert Ledenice Ing. František Borovka

RC Ledňáček Ledenice
pro Vás připravuje

VÁNOČNÍ KERAMIKA
V LOUTKÁRNĚ

Chybí vám vánoční dekorace? Chcete si
udělat radost novou keramikou?
Tak neváhejte a přijďte!
Ve dnech 21.-22. 11. od 19 do cca 21 h
keramická tvorba pod vedením paní ke-
ramičky.
Dne 28. 11. od 19 do 21 h bude ten správný
čas si vytvořené věci naglazovat.
… a pak se pochlubit na vánoční výstavě.J

CENA KURZU:
300 Kč + 30 Kč za 1 kg vypálené hlíny
KONTAKTY:
Eva Lišková, tel.: 728 343 524,
e-mail: eevviikk@centrum.cz

Na fotu zleva: Kateřina Vaňáková Zborov, Liliana Rosecká Ledenice, Taťána Davidová Ledenice,
Věra Šusterová Ledenice, Aneta Dolejšová Ledenice, Karolína Novotná Ledenice

INFORMACE
Z MÍSTNÍ KNIHOVNY

LEDENICE
Knihovna ve středu

19. listopadu - UZAVŘENA

Pro děti a mládež:
David Dvořák Kašpárek v rohlíku
Svěrák – Uhlíř Dětem
Pavel Šrut Lichožrouti navždy
Milena Lukešová Katka čeká na zvířátka

Pro dospělé čtenáře:
Ota Ulč Škvorečtí
Iva Pekárková Levhartice
Zdeněk Svěrák Po strništi bos
Hana Prošková Zlá panenka
Jan Bauer Zachraňte krále
František Niedl Štvanice
Vlastimil Vondruška Husitská epopej I
Jitka Prokšová Past na duši
Rudolf Soukal Pátým tahem mat



listopad 2014 LEDENICKÝ  ZPRAVODAJ 7

LEDENICKÁ FARNOST PŘIPRAVUJE

Ó 23. 11. v 9.30
poslední neděle církevního roku Slavnost Ježíše Krista krále

Ó 29. 11. v 16.30
žehnání adventních věnců u kašny v Ledenicích

Ó 30. 11. v 9.30 – 1. neděle adventní
Aktuální informace naleznete na www.ledenice-farnost.cz

Hospicová péče
sv. Kleofáše Třeboň o. p. s.,
má nové kontaktní místo

pro veřejnost
Kromě poradenských služeb, zapůjčení kompenzačních pomů-

cek nebo zprostředkování další pomoci, zde naleznete také zboží
v dobročinném prodeji.

U příležitosti Světového dne hospiců a paliativní péče, v sobotu
11. 10. 2014 dopoledne, se při slavnostním otevírání tohoto prostoru
sešly více než dvě desítky příznivců a přátel hospice. Děkujeme
všem příchozím, i těm, kteří se dovnitř již nevešli. Váš zájem nás
opravdu moc potěšil!

Zároveň nám dovolte krátké shrnutí uplynulých měsíců. V rámci
domácí hospicové péče se na nás nadále obraceli lidé řešící různé
problémy související s nemocí a pečováním o blízkou osobu; dalším
dvěma pacientům jsme poskytli komplexní zdravotní péči v termi-
nální fázi onkologického onemocnění a spolu s jejich rodinami jsme
mohli sdílet závěrečné chvíle jejich lidského života. S vděčností
přijímáme tyto prožitky, které jsou bolestné avšak obohacující.

S širší veřejností jsme se setkávali pravidelně na trzích u propa-
gačního stánku hospice, nebo také jeden zářijový podvečer v třeboň-
ské Městské knihovně při tvořivé práci s ovčí vlnou pod vedením
lektorky E. Kutišové. Za zmínku stojí kurz Bazální stimulace, kona-
ný v Prachaticích a Konference paliativní medicíny v Brně; za náš
hospic se účastnily zdravotní sestra P. Opršalová a MUDr. E. Zýko-
vá (konference Brno). Druhý říjnový den se naše zdravotní sestry a
paní psycholožka vypravily do Telče na pracovně přátelské setkání
týmů mobilních hospiců. Společný program uzavřela přednáška
MUDr. Marie Svatošové na téma „Hospice a umění doprovázet“.
Této ženě nepochybně patří uznání za její neslábnoucí nasazení pro
hospicové dílo.

Přednášky z cyklu „Pečuj doma“ přinesly účastníkům, jak doufá-
me, užitečné informace i poznatky. Zájem byl z řad laických pečují-
cích, ale přišli i ti, kdo se na pečování o své blízké chtějí dobře
připravit. Hlavní organizátorkou byla paní Blanka Tejkalová z Dia-
konie ČCE v Písku a na jednotlivých přednáškách se podílely pra-
covnice a dobrovolnice hospicového týmu. Hostem závěrečné
přednášky 8. 10. byla vrchní sestra Lékařské pohotovosti Třeboň
paní Denisa Nováková, která mluvila o zajímavém tématu První po-
moci a připojila velmi užitečné praktické ukázky i možnost nácviku
kardiopulmonální resuscitace.

Na závěr vám děkujeme za účast na našich akcích, nebo jinak
projevenou podporu a přejeme všem hezký podzim! Dále uvádíme
přehled chystaných akcí, na které vás tímto srdečně zveme:
w 4. 11. 2014, 19.00 hod. Moravské dvojzpěvy A. Dvořáka, benefič-

ní koncert. Jihočeská vědecká knihovna v Českých Budějovicích.
w 6. 11. 2014, 16.00 hod. Setkání s lékařkou v rámci aktivizačního

programu pro seniory za podpory Města Třeboň. Kontaktní místo
Hospicové péče sv. Kleofáše Třeboň, ul. Sv. Čecha 20.

w 19. 11. 2014, 19.00 hod. Radek Žalud a Sergej Perepelyatnik, benefič-
ní koncert pod záštitou Nadace Divoké Husy, Lázně Aurora Třeboň.

w 29. 11. 2014, 14.00 hod. Pečeme a fotíme (se) pro naše děti a
vnoučata – zdobení mikulášského a vánočního cukroví na dět-
skou besídku s možností vytvořit si fotokalendář či vánoční foto-
grafie pro Vaše děti a vnoučata. Kontaktní místo hospicové péče,
ul. Sv. Čecha 20, Třeboň.

Mgr. Renata Jáchimová,
sociální pracovnice Hospicové péče sv. Kleofáše

Diecézní centrum pro rodinu…
…zve na přednášku Mons. Aleše Opatrného

„O naději pro mladé i staré“, která se uskuteční
10. 11. 2014 v 17 h. v sále klášterního kostela Oběto-
vání P. Marie v Českých Budějovicích (u piaristů).
Těžko žít život bez naděje. Přijďte tedy pro inspira-
ci k tomu, abychom neuvízli v naději plané a
abychom dobře směřovali svůj život.

…připravuje 28.-30. 11. 2014 již osmé adventní ví-
kendové setkání rodin v klášteře na Nových Hradech. Hos-
tem je letos Kateřina Brichcínová z TF JU. V programu dopolední so-
botní přednáška zvlášť pro rodiče (během ní je zajištěno hlídání dětí),
odpoledne bude následovat program pro všechny účastníky včetně
dětí a výroba adventních věnců. Čeká Vás ticho a zastavení v prosto-
rách kláštera, ale i program pro celou rodinu šitý na míru adventnímu
času. Přihlásit se můžete již dnes na www.dcr.bcb.cz

…zve širokou veřejnost na přednášku Mgr. Ing. Jana Čapka s ak-
tuálním tématem „Manipulace ve vztazích“. Koná se 1. 12. 2014
v 16.30 v Malém sále Metropolu v Českých Budějovicích. Zastavte
se v adventních dnech a darujte čas svým vztahům – nejbližším i sobě.

Adventní věnec
Na počátku bylo kolo...

aneb historie adventního věnce
Zvyk používání adventního věnce

je starý přibližně 150 let. První advent-
ní věnec měl podobu dřevěného kola
od vozu. Jeho dějiny nás vedou do nej-
nižších sociálních vrstev obyvatel
Hamburku minulého století, přesněji
do Záchranného ústavu pro opuštěné
děti. Byla to slámou pokrytá ratejna,
chatrč na zapadlém okraji města. Zde pracoval tehdy Johann Hinrich
Wichern, mladý pedagog a později zakladatel „Vnitřní misie“, který
v Göttingenu a v Berlíně studoval teologii.

V roce 1839 poprvé pověsil tento kněz před Vánocemi od stropu
dřevěný kruh se svícemi. Celkem po obvodu kruhu bylo 23 svící, 4 vel-
ké - bílé a 19 malých - červených, na každý den do Štědrého dne. Den-
ně během krátké pobožnosti, nejprve v polední přestávce a později za
svítání, byla zapálena jedna svíce. V roce 1851 byla poprvé vyzdobena
celá jídelna tohoto útulku jedlovými větvičkami, stejně tak byl zdoben i
věnec. Tento předvánoční zvyk se šířil velmi rychle. Poprvé měli
adventní věnec v kostele v Cáchách, měl však pouze čtyři svíce.

Později se adventní věnec objevil v protestantském prostředí na se-
veru země, potom v sousedních zemích. V našem století se objevuje
tento zvyk v jižní - katolické části Německa. Pomocí emigrantů se dos-
tal adventní věnec až do Severní a Jižní Ameriky.

Kruhová podoba věnce symbolizuje ustavičnou cestu slunce a záro-
veň i věčnost. Krátké dny v prosinci před „drsnými“ nocemi jsou nej-
tmavějšími v roce. Je to čas bludiček, skřítků a bílých paní, jejichž
návštěva, jak se věřilo, zaručila velkou úrodu pro příští rok. Věnce, kte-
ré byly v oknech obydlí a dvorců, měly ukázat na cestu těmto bytostem.
A od těchto světel až k adventnímu věnci, který ohlašuje blízké naroze-
ní Krista, je už jen krátká cesta. Adventní věnec, jak se domníváme, je
nejspíš opakování jednoho starého zimního zvyku. Tento zvyk se vrací
tak, jako mnoho jiných, zpět ke kouzlu kruhu a stojí jako symbol pro
přírodní sílu. Zelené větve byly v předkřesťanské době přinášeny do
domů a chatrčí. Vonící větve jedlí, jak se věřilo, sloužily přátelským
lesním duchům jako útočiště a věnce ze slámy měly přinášet požehnání,
odrážet zlé duchy. Proto se také obvazovaly zlatými stuhami, znamení
slunce.

Tradiční barva adventního věnce je však červená a zelená. Červená
upomíná na krev Kristovu prolitou za spásu světa, obě barvy pak sym-
bolizují život. Jako ozdoba se používají také jablíčka, od času ráje jsou
plody života – kulaté jako věnec sám a dobré jako Boží přízeň.

/Přejato a upraveno podle „Kirchen Zeitung“ Eichstätt 1992/
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Ledenické hospody a kořalny – přítomnost
V našem seriálu jsme až dosud poznávali hostince, kořalny a vinárny, které v Le-

denicích kdysi fungovaly, ale dnes se už dávno neprovozují. V dnešním předposled-
ním díle si přiblížíme ve stručnosti hospody, jejichž historie sice není tak bohatá, ale
které je možné stále navštívit.

Nejdéle je v provozu restaurace Na Plácku, která bývá označována též jako
u tří štítů, u sedmi štítů, nálevna, centrál, hlavní nebo velká. Její výstavbu si jako
jeden z hlavních cílů vytkl místní národní výbor (MNV) ve volebním období
1981–1985. Na přelomu sedmdesátých a osmdesátých let se totiž v Ledenicích
projevil citelný nedostatek kvalitního restauračního zařízení. V roce 1979 byl
uzavřen hostinec U Beránků a kvůli hygienickým nedostatkům se omezil provoz
hostince U Králů, jenž byl nakonec taky zrušen. Ostatní již nefungovaly. Stavba
nové hospody tak byla více než nutná, což nejednou obhajoval MNV v žádostech
psaných na podzim roku 1983: „Obec Ledenice má v současné době 2 tisíce oby-
vatel bez osad a spádového území. Mimo to přes naši obec projíždí denně téměř
500 kamionů nákladní dopravy, hlavně pískařů a štěrkařů. V naší obci probíhá
rozsáhlá výstavba rodinných domků… Nová výstavba restauračního provozu za-
jistí především poptávku po stravovacích službách, které požadují obyvatelé a pra-
covníci družstva, MNV a důchodci. Výstavba přispěje ke zlepšení služeb, prostředí
a pracovních podmínek.“

Ještě před tím, než se na podzim roku 1984 začalo s přípravou staveniště a zřizo-
váním inženýrských sítí, muselo dojít k demolici dvou starobylých domů čp. 68 a 69.
Vlastní stavební práce začaly až 1. dubna 1985 a probíhaly rok a půl podle harmono-
gramu. „V srpnu 1985 byla ukončena stavba obvodového zdiva a nosných příček. Ve
sklepení je hotovo schodiště, část kanalizace, příčky sklepních prostorů. Zahájena
byla výroba bednění pro obvodové zdivo věnců. V říjnu byla zahájena stavba atik,
štítů a nosných pilířů pod vazbou.“ Na jaře 1986 vše ale zkomplikovaly nepříznivé
klimatické podmínky a problémy s dodávkami materiálu, tudíž rada Okresního ná-
rodního výboru České Budějovice musela 1. října 1986 vyhovět prosbě o prodlouže-
ní dokončení stavby do konce srpna 1987. Nakonec se ani tento termín nestihlo
dodržet a objekt se kolaudoval a otevíral až v prosinci 1987.

Stavba stála 3 340 000 korun, dodavatelem byl Okresní stavební podnik, mno-
ho práce bylo vykonáno brigádnicky v rámci akce „Z“, takže „při výstavbě pomá-
hal snad každý, kdo měl ruce.“ Betonové
tvárnice dodala firma Calofrig Borovany,
vnitřní dřevěné obklady vyhotovili pracovníci
výrobního družstva Ledenický nábytek a nápis
„POHOSTINSTVÍ“, který mimochodem nad
vchodem vidíme dodnes, vyrobila firma Jiho-
kov za 6 000 korun.

První vedoucí se stala Milada Bakalářová,
otevřeno bylo každý den od 9.00 do 22.00 ho-
din, s výjimkou pátků a sobot, kdy se zavíralo
až o půlnoci. K dispozici bylo 50 míst v tzv.
formance, 60 míst v jídelně a 30 míst v salonku,
počítalo se s vyvářením 60 až 80 jídel denně.
Provoz zajišťovalo spotřební družstvo Jednota.

Společně s restaurací, která se dobovou ter-
minologií nazývala závod veřejného stravová-
ní, se stavěla ještě prodejna masa a lahůdek a kotelna. Vzápětí v sousedství na místě dalšího
zbořeného domu čp. 70 vzniklo nové sídlo ústředí výrobního družstva Ledenický nábytek. K za-
mýšlenému vystavění hotelu se společenským sálem v prostoru za hospodou, který by dotvořil
celý areál, už ovšem kvůli sametové revoluci v listopadu 1989 nedošlo.

Na náměstí dále nalezneme Restauraci U Saláta (čp. 289), která otev-
řela krátce po roce 1989 pod názvem Ryba-Ham („rybárna“). Do stejné
doby spadá rovněž vznik Hospůdky Na Hřišti (kdysi též např. pod názvem
Kavárna Slavoj), ve kterou se přetvořila bývalá klubovna sportovců, zříze-
ná v budově zprovozněné spolu se sportovním areálem v roce 1986.

V posledních letech se v Ledenicích objevily nonstop bary, charak-
teristické jednak změnami názvů souvisejícími s častým střídáním pro-
vozovatelů a jednak kratšími či delšími obdobími, kdy jsou zavřené.
Jejich součástí jsou herny s výherními automaty, kterých bylo k loňské-
mu roku u nás v provozu šestnáct. První takovýto podnik byl otevřen
v září 2007 v domě čp. 70 na náměstí, následovala razantní adaptace
domu čp. 126 pro potřeby Ferrari baru a v roce 2008 se na bar s hernou
změnila také restaurace v domě čp. 4, kterou má většina Ledenických asi
stále zafixovanou pod původním jménem Drinks.

Na závěr dnešního povídání se musíme zmínit ještě o jedné hospůd-
ce, která sice už čtyři roky nefunguje, avšak mnozí občané si na ni jistě
rádi vzpomenou. Řeč je o kafárně Anně na Budějovické ulici v domě
čp. 339, která byla v provozu v letech 2005–2010 a v prosinci 2010 se
změnila na večerku. Mgr. Jiří Cukr

Fotografie z výstavby závodu veřejného stravování se 13. 10.
1987 objevila v Rudém právu. Slavnostního otevření se
v prosinci 1987 zúčastnili i redaktoři z jihočeského vysílání
Československé televize a informovala o tom ve svém vydání
14. 12. 1987 Jihočeská pravda v článku „Ledenické hotovo“
(na obrázku). Článek začíná slovy: „Pokud budou jednou his-
torici pátrat po tom, kdy se v novém závodě veřejného stravo-
vání v Ledenicích konala tisková konference, usnadňujeme
jim práci sdělením, že to bylo v pátek 5. prosince 1987 v jede-
náct hodin.“

Pohled na rozestavěný objekt restaurace
(závodu veřejného stravování) někdy koncem
roku 1985

Současný pohled na restauraci Na Plácku

Výhled z kostelní věže na část dolního náměstí v roce 1969. Při pravém
okraji snímku štítová stavení čp. 69 a 68, která v roce 1983 ustoupila
stavbě restaurace
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590. výročí smrti
Jana Žižky z Trocnova

Trocnov byl po letech opět zasvěcen oficiální oslavě Jana Žižky, při
níž lidé z širokého okolí přišli 20. září uctít 590. výročí jeho smrti. Ne-
byly to sice tisíce poutníků, jako v roce 1920, kdy se po světové válce
konala první Trocnovská pouť, ale letošní Trocnovské slavnosti mohou
být odrazovým můstkem k jejich pokračování.

Pořadatelem letošní slavnosti v Trocnově bylo Sdružení hasičů Čech,
Moravy a Slezska Jihočeského kraje za organizační spolupráce Jihoče-
ského muzea v Českých Budějovicích jakožto správce areálu Žižkova
rodiště. Celodenní zajímavý a rozmanitý program jistě uspokojil každé-
ho z návštěvníků. Působivý byl již začátek dopoledního programu, když
na koních přijela skupinka děvčat Sboru selských jízd Jana Žižky z Troc-
nova. Následovala Polní bohoslužba, kterou společně sloužili dva bisku-
pové Církve československé husitské ThDr. David Tonzar a Mgr. Filip
Štojdl, kteří vyzdvihli odkaz husitství, jehož motivy působí v rozsahu ná-
boženském, politickém a především sociálním i do naší doby.

Před odpoledním hlavním programem proběhla beseda o osobě Jana
Žižky s předním českým historikem prof. Petrem Čornejem, který se
bude spolupodílet na potřebné rekonstrukci expozice trocnovského
muzea (otevřena by měla být příští rok).

Úvod hlavního odpoledního programu se uskutečnil pod monumen-
tálním Žižkovým pomníkem. Uvítání přítomných a zahájení slavnosti
provedl živý a nefalšovaný Žižka, a sice Václav Žižka, jinak předseda
Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska Jč. kraje, oblečen do dobové-
ho kostýmu husitského vojevůdce. Po jeho uvítacích slovech promluvil
hejtman Jihočeského kraje Jiří Zimola a za husitského chorálu „Kdož
jsú Boží bojovníci“ následovalo položení věnců k pomníku Jana Žižky.

Poté se rozproudil bohatý program, který trval až do pozdních odpo-
ledních hodin. Vystoupila hudba Hradní stráže a Policie ČR, uskutečni-
la se další jízda Sboru selských jízd, dvěma představeními historického
šermu se prezentovali známí Fedrfechtýři. Poté následovala husitská
řež, bitva i za účasti práčat. Hasiči z Bechyně také předvedli provedení
historického zásahu při požáru. Loutkářský soubor Jiskra SDH Borova-
ny obohatil Trocnovské slavnosti historickou hrou, nazvanou „O Žižkův
dvorec“, jejímž autorem je učitel Jan Petřík, který jako první ve dvacá-
tých letech 20. století prováděl v Trocnově archeologické výzkumy.

Na úplný závěr je třeba vyzdvihnout dobrovolné hasiče, od krajské-
ho vedení v čele s Václavem Žižkou až po řadové členy okolních sborů,
kteří ochotně a bez nároků na odměnu přiložili ruku k dílu. Byly to de-
sítky hodin jak na přípravě, tak při uvedení trocnovského areálu do pů-
vodního stavu. Díky vám za příklad, naši hasiči.

František Kadlec

KULTURNÍ PŘEHLED
Ó 8. ROČNÍK FESTIVALU LED&ice 2014

Rok se sešel s rokem a tak bychom chtěli opět pozvat všechny
milovníky rocku na 8. ročník festivalu LED&ice 2014, který se
koná v sobotu 8. 11. od 18.30 hodin v sále U Králů.
Tentokrát zkusíme otočit pořadí již tradičních a zavedených ka-
pel. Fesťáček zahajuje legenda, skupina Fellows, s několika ma-
lými překvapeními, jako druzí se mezi nás vrací „okolo pražská“
kapela AGAPEPE. Dále jako vždy jedna premiérová kapela Par-
ní Wanna a na závěr skupina žánrově se pohybující na pomezí
gothic rocku/popu - Jeruzalém.
Co nejsrdečněji Vás zveme, přijďte si užít rockovou atmosféru.
za pořadatele Věra a Karel Paškovi

Ó ZVEME VÁS  NA  ZVĚŘINOVÉ  HODY
21. – 23. listopadu
RESTAURACE  NA  PLÁCKU  LEDENICE
22. 11. hrají  Country Fotr’s
Rezervace míst na tel. č.: 387 995 231

Ó KONCET ŽÁKŮ ZŠ, ZUŠ a MŠ LEDENICE
Úterý 25. 11. v 17 h
Divadelní sál Ledenice
Vstupné dobrovolné

Ó PŮLHODINKA S  KRONIKÁŘEM
Téma: Původ jmen obcí na Ledenicku
Kdy: čtvrtek 4. 12. od 18 h
Kde: společenský sál DPS

Oslav u pomníku Jana Žižky z Trocnova se zúčastnili i členové ledenického baráčnické-
ho spolku v krojích. Detail ve výřezu
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PODZIM V OSADÁCH
Stále větší oblibu si podzimní dýňování získává i v Ohrazení. To le-

tošní se děti užily v sobotu 4. října a kromě dlabání dýní, vyrobily ma-
minkám do květníků strašidýlka a samozřejmě nemohlo chybět ani
opékání špekáčků.

Zalinské dýňování
Podzimní prázdniny jsme dětem zpestřili dýňováním, lampionovým

průvodem a dýňovými hody.
V neděli 26. října jsme se ocitli v dýňovém ráji. Starší děti vyřezávaly

své vypěstované dýně a vytvářely na nich originální dýňové obličeje.
Mladším dětem s radostí pomáhali rodiče a tak vznikla opravdu mistrov-
ská díla. Po úpravě velkých dýní si děti vyráběly dýňové zápichy nebo
kolíčky a také malovaly barvami na sklo a vznikly krásné skleněné svíc-
ny s podzimními motivy. Nechybělo ani pestré malování na obliče-
je. Velké dýně jsme vystavili na dětském hřišti a po setmění si v nich děti
zapálily svíčky. Na závěr jsme si pochutnali na opečených buřtech. Děti ještě dostaly za odměnu
sladké balíčky a nám dospělým byl odměnou pohled na vyzdobenou náves.

V pondělí 27. října jsme opět po setmění na návsi zapálili v dýních svíčky a vydali se na lam-
pionový průvod, který byl zajímavý tím, že trasu značily svíčky a na několika stanovištích děti
plnily úkoly a také našly vždy jedno slovo, ze kterého na konci trasy složily podzimní pranosti-
ku. Za odměnu všem byla pozvánka na dýňové hody, které jsme po loňském úspěchu museli
opakovat a opět jsme měli plné stoly zajímavých a vynikajících dobrot. Markéta Viktorová

Ohrazení hi

Zaliny hi

PLAMEN LEDENICE
Pro letošní sezónu připadl úkol, uspořádat

soutěž pro hasiče z řad dětí, tedy PLAMEN,
na Ledenice. Je to velká soutěž. V našem pří-
padě se jednalo o 120 dětí a 40 dospěláků. Jen
tak na okraj – bývají sezóny i s počty kolem
dvou set dětí. Termín soutěže byl stanoven na
sobotu 18. 10.

Než vůbec ale mohlo k soutěži dojít, muse-
la se sejít rada vedoucích všech zúčastněných
kolektivů, domluvit se na podrobnostech a za-
bezpečení soutěže, ale nejdůležitější bylo ně-
kolikaměsíční plánování ve sboru místním.
Velký důraz byl kladen na závodní trať a záze-
mí, protože v říjnu se od počasí můžete dočkat
ledasčeho. Využili jsme stezky a cesty nad
hřištěm, kolem Horní Jámy a po nové cestě a
okolo koní zase zpátky na hřiště, které skýtá
velmi dobré zázemí.

To, že jsme vybrali dobře, se ukázalo den
před soutěží, celý propršel. Zato sobotní den
se povedl až nečekaně, svítilo sluníčko, neob-
jevila se žádná technická ani jiná závada a
hlavně se nikomu nic nestalo.

Poděkování patří ÚM Ledenice za podporu
technickou i materiální, TJ Slavoj za hřiště,
Hospůdce Na Hřišti za zázemí, děvčatům za
přípravu posilnění pro mladé závodníky,
rozhodčím a organizátorům.

Výsledky:
Mladší žáci Starší žáci
1. Ledenice II 1. Lišov I
2. Borovany III 2. Borovany I
3. ZOO II 3. ZOO I
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Triatlon je zkouškou odolnosti
Již v roce 2006 jsme na stránkách Ledenického zpravodaje psali

o Janě Candrové, rozené Zimmelové, ledenické rodačce. Jak již název
článku napovídá, Jana je uznávanou triatlonovou přebornicí.

Připomeňme, že získala již více než deset mistrovských titulů ČR a
několik vítězství v Českém poháru. Startovala na mnohých mezinárod-
ních závodech, kde čelila nejlepším evropským i světovým triatlonist-
kám včetně profesionálních závodnic. Roku 2006 se kvalifikovala do
Mekky triatlonu, na Hawai, kde dosáhla výkonu 10:48 hodin. V roce
2010 se v Německu stala mistryní světa v amatérské kategorii. Pod hra-
nici 10 hodin se dostala v roce 2009 v Otrokovicích, kde vytvořila traťo-
vý rekord a ve stejném roce v USA se zúčastnila špičkového závodu
v Lake Plecid, kde ze šesti stovek závodnic obsadila vynikající 11. místo
a porazila řadu profesionálek. Ve výčtu úspěchů pokračujme vynikají-
cím osobním rekordem 9:36:10 h, kterého dosáhla 29. 8. 2010 v rakous-
kém Podersdorf. V tomtéž roce se svými výkony prosadila na 7. místo
nejlepších sportovců kraje a stala se nejlepší jihočeskou sportovkyní.
Další mezinárodní triatlony absolvovala roku 2013 a to v Brazílii na os-
trově Santa Catarina, kde skončila na 13. místě mezi profesionálkami výborným časem pod
10 hodin a dva závody v Evropě, ve Švédsku byla 5. a v nizozemském Amsterodamu šestá.

Pokračujme s Janou letošním rokem, jednak jejím vítězstvím v Českém národním poháru a
zejména startem v dlouhém triatlonu v Kanadě, o němž si s ní podiskutujme:

Divák vidí pouze vlastní závod, ale nahlédněme pod pokličku tréninkové přípravy. Než od-
letíme do Kanady, prozraďte, jaké galeje musíte před sezonou podstoupit.

Galeje přímo ne, ale trénink je náročný časově a především fyzicky. Co by však člověk ne-
udělal pro své hobby, které má rád. Musí se střídat trénink jednotlivých disciplin, včas je také
třeba dodržet odpočinek, jiná forma tréninku je v přípravném období a jiná v období závodů. To
se člověk zkušenostmi naučí. Když uvedu souhrnné údaje za sezonu, tak na kole mám odjeto ko-
lem 7 tisíc kilometrů, odplavu asi 450 kilometrů a naběhám tak 2,5 tisíce kilometrů.

Přenesme se nyní do Kanady. S jakým časovým předstihem jste musela odletět?
Ptáte se přesně. Časový posun mezi naší zemí a Kanadou je devět hodin. Pro sportovce, který

má závodit, je nutná aklimatizace a proto jsme s manželem odlétali týden před triatlonem.
Ve které části Kanady se závod konal a jak probíhal?
Závodili jsme asi 400 km od Vancouveru v menším městě Pentincton v krásném přírodním

prostředí u jezera dlouhého asi 100 kilometrů. Den D byl 24. srpen, den s letním počasím o teplo-
tě asi 28 °C. Plavalo se v jezerní vodě asi 22,5 °C teplé. Následovala cyklistická etapa, která star-
tovala ve 400 m. n. v., tedy o něco níže než jsou Borovany, v krásné krajině proslulé jako největší
vinařská část Kanady. Terén se však postupně zvedal, takže jsme se vyšplhali až do 1200 m. n. v.,
kde nás čekal silný vítr. Než se trať začala vracet zpět k cíli, ještě jsme absolvovali houpačku na-
horu dolů a potom jsme se již přiblížili cíli. Jako poslední disciplina nás čekal maraton, který se
běžel s obrátkou směrem k sousednímu jezeru a zpět.

Řekněte čtenářům o počtu startujících a jak jste se umístila.
Na start přišlo cca 400 závodících mužů a žen. Já jsem po absolvování 226 kilometrů dobíha-

la celkově na 33. místě, ale mezi ženami jsem obsadila 10. místo jako první Evropanka. Po této
stránce jsem spokojená, pouze mám výhradu k dosaženému času, neboť nebyl pod 10 hodin.

Jaký dojem o organizaci závodu jste si přivezla?
Zvláštnost tohoto závodu spočívala v tom, že jízda na kole i maraton se nekonaly, jak jsme

zvyklí v Evropě, na několik okruhů, což bylo velmi náročné pro pořadatele. Zde muselo nastou-
pit na 2 000 dobrovolníků. Škoda však, že v některých pasážích tratí bylo málo diváků, někde
žádní, neboť Kanada v tomto prostoru je méně osídlená. Závod byl dokonale zajištěn a byl veden
nádhernou přírodou. Jak říkala paní Homolková ve známém filmu, viděli jsme krásná
panoramata a dokonce v téměř panenské přírodě.

Paní Candrová, děkuji Vám za příjemný rozhovor a přeji mnoho dalších úspěchů.
Rozmlouval  F. Kadlec

KANADA
ZÁVODĚNÍ  I  CESTOVÁNÍ

promítání  triatlonistky

JANY CANDROVÉ
Kinosál - nádvoří borovanského kláštera

Úterý 11. 11.  v 19 h

DRAKIÁDA
Pouštět draky v bezvětří a při 25 °C nad nulou, to už je ta-
ková ledenická tradice. Stejně jako v několika minulých
letech nám k lepšímu počasí nepomohl ani docela pozdní
termín 19. října.
I přes tuto „nepřízeň“ se sešlo 50 dětí, které soutěžily ve
stylu „kdo rychleji běží, tomu aspoň trochu letí“. jk
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JAK SE DAŘILO ŽRALOKŮM V UPLYNULÉ SEZÓNĚ?
Celkem šest ledenických týmů bojovalo od

jara do podzimu v celorepublikových softba-
lových soutěžích. Ze závěrečných turnajů do-
kázali mladí Žraloci přivést jednu stříbrnou
medaili, nicméně v dlouhodobé základní části
dokonce ve dvou kategoriích zvítězili.

Nejmladší tým Žraloků – teebalisté zvládli
v základní části 2. ligy vyhrát všechny turnaje
kromě jediného, kdy skončili na druhém mís-
tě. Na finálovém turnaji, kde se potkali i s cel-
ky, které hráli extraligu, obsadili krásné šesté
místo. Jejich další vítěznou soutěží byl base-
ballový superpohár, ve kterém se dostali až do
finále.

Mužstvo žáků působilo podobně jako tee-
balisté. Také hrálo druhou nejvyšší soutěž své
věkové kategorie. Tři turnaje vyhrálo a na dal-
ších dvou obsadilo druhé a třetí místo. Bohu-
žel i žáci doplatili na finálový víkend, kde se
utkali s extraligovými týmy a skončili na
pátém místě.

Ledenické kadetky se probojovaly kvalifi-
kací do extraligy. Po základní části obsadily
v silné konkurenci páté místo. I je však čekal
finálový turnaj, který se mladým dívkám příliš nepovedl. Celkově
skončily na šestém místě. Další soutěží, kterou odehrály, byla Extrali-
ga juniorek – zde skončily celkově na 5. místě.

I chlapci ve stejném věku hráli extraligu. V kadetském týmu patřili
k oporám i hráči, kteří nastoupili i v zápasech mužů a tyto zkušenosti
jim pomohly k třetímu místu po základní části soutěže. Na finálovém
turnaji předvedli dobrý výkon, který je vynesl na druhé místo a jedinou
mládežnickou medaili této sezóny.

Ženský tým ve své premiérové sezóně v extralize předčil všechna
očekávání a po základní části obsadil třetí místo s bilancí čtrnácti výher

i proher. V následném playoff se však nepodařilo ženám projít přes
čtvrtfinále a sezónu zakončily na pátém místě.

Muži se v extralize představili již v druhé sezóně. Po základní části
skončili s bilancí devíti výher a devatenácti proher na šestém místě.
Splnili si tak svůj cíl hrát playoff. Bohužel i jejich cesta ve vyřazova-
cích bojích skončila také již ve čtvrtfinále. Žraloci nestačili na pražské
Tempo a celkově tedy v extralize obsadili šesté místo. Muži navíc hráli
český softbalový pohár a zde vybojovali skvělé 3. místo.

Dále jsme letos uspořádali finálový turnaj školních lig v teebalu,
mezinárodní turnaj k oslavě 15 let založení klubu, řadu víkendových
soustředění i dvě týdenní letní soustředění, muži byli na mezinárodním
turnaji v Holandsku. Dále se letos uskutečnil první ročník slowpitcho-
vé ligy pro veřejnost, do které se zapojilo 7 týmů.

Děkujeme touto cestou všem, kdo se podílí na chodu klubu – hrá-
čům, trenérům, rodičům i všem přátelům softballu v Ledenicích. Děku-
jeme především městysu Ledenice za podporu a těšíme se na další hrací
sezónu na jaře 2015.

J. Staněk a H. Korčáková

Svaz žen ve Zborově zve na

PŘEDVÁNOČNÍ
NAKUPOVÁNÍ

A VÝLET DO PRAHY
V NEDĚLI 30. 11.

(Sobotní termín 29. 11. je již zaplněn.)

V ranních hodinách odjezd do Prahy
k obchodnímu domu IKEA na Zličíně.

Po 13 h odjezd do centra Prahy
(na Staroměstském náměstí začínají adventní trhy).

Doprava je zajištěna autobusem firmy Awendy.Vyjíždí se z Borovan,
další zastávky v Ledenicích, Ohrazení, Zborově, Srubci, Suchém

Vrbném a na Mariánském náměstí v�Č. Budějovicích.
Cena zájezdu činí 300 Kč za osobu na dopravu do Prahy a zpět.
Peníze se vybírají předem po potvrzení závazné objednávky.

Místenky na sezení nebudou vydávány.

Přihlášky a info na tel.: 604 636 428 Iva Vazačová,
nebo e-mail:vazacovai@centrum.cz.
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PAVEL SLÁMA
malířství – natěračství
Nabídka veškerých malířských
a natěračských prací

373 73 Libín 66,
mobil +420 728 866 586
e-mail: slamamalir@seznam.cz

Václav Voharčík – VK ÚKLID
Zborov 35

Půjčovna čistících
a úklidových strojů

§ Stroje na čištění koberců, čalou-
něného nábytku a interiéru vozi-
del.

§ Průmyslové vysavače
- na suché i mokré sání.

§ Jednokotoučové drhnoucí stroje
- na dlažby a tvrdé podlahy.

§ Možnost dopravy na místo.

SERVIS  vysavačů a vysokotlakých
čistících strojů všech značek

Informace tel. 606 767 753

POZVÁNKA DO BOROVAN
¢ VEČER S ČESKÝM HUDEBNÍM POKLADEM

Pondělí 17. 11. 17 h, sál ZUŠ Borovany
E. Dvořáková, Z. Zaimlová, I. Sedlecká a hosté, projekce uměleckých fotografií M. Sironě
Program: A. Dvořák, B. Smetana, V. Novák, P. Eben ad.

¢ VČERA, DNES A ZÍTRA aneb NOVÉ SCÉNKY FELIXE HOLZMANNA
V pátek  21. 11. od 18 h zveme na divadelní představení pražského divadla Semafor
Představení nestárnoucího humoru českého komika hercem Davidem Šírem, který nehra-
je „Felixe Holzmanna“, ale hraje jeho postavy podle jeho textů a jeho přesného rukopisu.
Snaží se je hrát tak, jak je hrával on – brejličky, tralaláček, pruhované tričko, šátek kolem
krku – humor Felixe Holzmanna se nedá hrát jinak, než tak, jak jej hrával sám Mistr. Inter-
aktivní divadelní představení je sestaveno z toho nejlepšího z Holzmannova celovečerní-
ho díla a diváci si sami vybírají, které scénky chtějí vidět.
Představení se hraje v kinosále na nádvoří kláštera a zvýhodněné vstupné s 50% slevou
mají všichni senioři a držitelé průkazu ZTP. Vstupenky jsou v předprodeji od 1. 10. v info-
centru Borovany a na prodejních místech rezervačního systému www.cbsystem.cz.
Vstupné v předprodeji 80 Kč, senioři a ZTP 40 Kč, na místě 100 Kč, senioři a ZTP 50 Kč.
Vstupenky můžete zakoupit i v Místní knihovně Ledenice.

¢ ZAJÍMAVOSTI ZE SVĚTA GENETIKY - PŘEDNÁŠKA
Pondělí  24. 11.  v 17 h, přístavba radnice v Borovanech
Přednášející Barbora Belšánová ze společnosti Genomac nás seznámí se světem genetiky.
Přednáška bude zaměřena na DNA. Zajímavosti, které se jí týkají, že se své DNA nemusí-
me obávat. Co je to DNA, kde se nachází, do jaké míry se mezi jednotlivými lidmi shoduje
a co vše se z ní dá vyčíst. Nahlédnete i do jejich laboratoří, seznámíte se s jejich výzkum-
nou činností (společnost Genomac si udržuje status největšího soukromého centra pro ap-
likovaný výzkum nádorových onemocnění). seznámíte se s tzv. rekreační genetikou.

KRUH  PŘÁTEL  HUDBY
PŘI  ZÁKLADNÍ  UMĚLECKÉ

ŠKOLE F. PIŠINGERA
TRHOVÉ  SVINY

40. jubilejní koncertní sezóna
2014–2015

285. – 290. hudební večer

26. listopadu

IRVIN VENYŠ
klarinet

IVO KAHÁNEK
klavír

Koncerty probíhají od 19 hodin
v Kulturním domě v T. Svinech

Odjezd autobusu z Ledenic v 18.20 h

Informace v ZUŠ T. Sviny
tel. 380 120 534

e-mail info@zustsviny.cz

Dynamic

Lucie SEDLÁKOVÁ
Tel.: 720 200 183
lucie.sedlakova@re-max.cz

Váš realitní makléř pro oblast Zborov, Ledenice a okolí.
Žiji tady již 33 let, zajistím Vám skvělý servis a férové jednání.

Další vydání Ledenického
zpravodaje v prosinci.

Uzávěrka příspěvků a inzerátů
je 25. listopadu.

TIP PRO VOLNÝ ČAS
¢ KURZ  DRÁTKOVÁNÍ  „ANDĚLÉ“

22. 11. od 14:30 do 17.30 h
Počet účastníků je max. 10 osob.
Nutná rezervace a zaplacení kurzovného předem.
Délka kurzu 3 h, cena 380 Kč.
V ceně je materiál pro výrobu a zapůjčení nářadí.
Místo konání: Centrum  BACULATÉHO MAZLENÍ,
Družstevní 1 Suché Vrbné, ČB.
Kontakt: 603 547 593, www.baculatemazleni.cz

¢ SETKÁNÍ S BIOTRONIKEM TOMÁŠEM PFEIFFEREM
Neděle 23. 11. v Č. Budějovicích v 15 h., Clarion Congress Hotel
(bývalý Gomel), Pražská tř. 14.Vstupné dobrovolné. Na závěr
proběhne biotronické působení formou rozloučení. www.dub.cz

www.ledenice.cz
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Ing. Jaroslava K a d l e č k o v á
Ing. Miroslav K a d l e č e k

GEODETICKÁ  KANCELÁŘ
www.gkl-ledenice.cz

geometrické plány a ostatní geodetické práce

Na Zahradách 512, Ledenice                 mobil:  602 662 693

MANDA LEDENICE
PRODEJ  VŠECH  DRUHŮ

PÍSKŮ, DRTÍ, KAČÍRKŮ
PRODEJ DŘEVĚNÝCH BRIKET

UHELNÉSKLADYLEDENICE NABÍZEJÍ:
w kvalitní uhlí dovezené přímo z uhelných

pánví Bílina zaplachtovanými kamiony
w uhlí ořech 2 - Bílina
w hnědé uhlí, brikety

Rozvoz uhlí zdarma při množství 15 q!
SKLÁDÁNÍ  DOPRAVNÍM  PÁSEM!

Uhelné sklady Ledenice  –  teplo Vašeho domova.
Tel.: 387 995 427, 607 100 980.

PRACOVNÍ
DOBA:

pondělí-pátek
7.00 - 11.00

11.30 - 16.00

sobota
7.00 - 12.00


